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PRESIDIUM 
 
ADVIESORGAAN OVER PROCEDURELE, ORGANISATORISCHE      
EN VERGADERTECHNISCHE ZAKEN VOOR DE RAAD 
 

 
Besluitenlijst: van de vergadering van het Presidium, gehouden op dinsdag 22 januari 2013  

van 20.00 uur tot 22:15 uur in het stadhuis van Woerden. 
 
Aanwezig: de heren Cok Hoogerbrugge (voorzitter), Jaap van der Does (Lijst Van der Does), 

Bernard de Jong (CDA), Ruud Mees (VVD), Henk van Dam (ChristenUnie/SGP), 
Janet Buerman (Inwonersbelangen), Rinus Tersteeg (Progressief Woerden), 
Heerd Jan Hoogeveen (D66), Erwin Geldorp, griffier (secretaris), Wilfred 
Goedmakers (interim-gemeentesecretaris), Martin Schreurs (wethouder P&O) en 
Milan Lucassen, plv. griffier (verslag) 

 
 

 
 
 
1) Opening en vaststelling agenda 
 

 
De voorzitter opent de vergadering om 20:00 uur. De agenda wordt conform vastgesteld. De 
voorzitter deelt mee dat wethouder Schreurs de burgemeester vanavond vervangt. 
 
2) a. Gesprek wethouder P&O en interim-gemeentesecr etaris 

b. Rol raad bij ontwikkeling organisatie / aanpak n ieuwe gemeentesecretaris 
 
 

De voorzitter meldt dat agendapunten 2a. en 2b. als één agendapunt wordt besproken. 
Wethouder Schreurs introduceert het agendapunt en licht de komst van de interim-
gemeentesecretaris kort toe. 
 
De heer Goedmakers meldt dat hij gisteren met uitzondering van Lijst Van der Does alle fracties 
heeft bezocht. Het is de bedoeling om de eerste weken een eigen beeld te vormen. Er is geen 
vooropgezet plan. Vervolgens wil hij eind januari een plan presenteren. Dit is geen dik rapport, 
maar meer een verhaal eventueel ondersteund door een powerpointpresentatie. 
Er liggen al veel plannen, maar weinig plannen zijn echt geland. Dus verwacht geen nieuwe 
plannen. Er liggen een boel goede dingen. Het collegeprogramma en het regiedocument blijven 
de basis, maar er moet sneller resultaat geboekt worden. Dit kan onder meer door het 
aanbrengen van focus. Ordening en focus aanbrengen in wat nog belangrijk is voor deze 
collegeperiode. Andere zaken later of anders aanpakken. Hoe die focus eruitziet is nog 
onderwerp van gesprek met college, MT en de organisatie. Na de focus kijken hoe dit te 
bereiken. Dit zal geen grootscheepse reorganisatie zijn. Het zit namelijk in de manier van werken 
en/of het organiseren en meestal niet in de structuur. De inzet op de focus moet georganiseerd 
worden. Wijzigingen in de aansturing. De raad kan het plan mogelijk in februari / maart 
ontvangen. Bij de dingen die moeten gebeuren door het verkrijgen van focus zit vast nog een 
inhoudelijk component waar de raad ook een rol in kan spelen. 
 
De heer van Dam zegt dat teveel afdelingen niet lean zijn. Zijn er afspraken om dit aan te 
pakken?  Wethouder Schreurs wil eerst de bevindingen van de interim-gemeentesecretaris 
afwachten voordat daar een antwoord op kan komen.  
 
De heer Van der Does hoort een boel herkenbare dingen. Hij is van mening dat de gemeente 
afscheid moet nemen van diegenen in de ambtelijke organisatie die niet wee willen of kunnen. De 
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wethouder zegt dat die stappen al grotendeels genomen zijn. De heer Goedmakers geeft aan dat 
de hoeveelheid managers niet perse problematisch is. Maar managen die managers ook echt en 
hoe doen ze dat? Veel managers zijn  met de inhoud bezig en niet zozeer met managen. Kan die 
verhouding anders en kan er gekomen worden tot een uniforme managementstijl? Eén 
medewerker P&O is permanent bezig met ontslagzaken. De gesprekken worden gevoerd. En er 
zitten consequenties aan, ook financieel. 
 
De heer Hoogerbrugge vraagt hoe het precies zit met lean en mean? De heer Goedmakers 
antwoordt dat 25 processen lean zijn beschreven. Dan zijn er een paar die beschreven zijn zoals 
het hoort te zijn als je deze principes toepast. Te weinig is goed afgemaakt. 
 
De heer De Jong geeft aan dat de raad in februari kan praten over hoe de focus eruitziet en hoe 
de raad aankijkt tegen welke resultaten geboekt moeten worden. Niet al teveel bemoeien met 
interne processen als raad. De heer Goedmakers geeft aan dat er geen energie moet worden 
gestoken in een proces van extern naar intern. Meer focus op extern. 
 
De heer Hoogerbrugge vraagt of de bezuinigingen een uitwerking hebben op het aantal fte’ s en 
wat de ontwikkeling daarin is. Er zijn mensen vertrokken en kan er nog een bepaald niveau 
worden gehaald? Daar werd naar gevraagd door het college en dat werd niet geleverd. De heer 
Goedmakers geeft aan dat hij in de veronderstelling leefde dat de raad wilde sturen op de 
loonsom en niet op fte’s. De heer de Jong vult de heer Hoogerbrugge aan en zegt dat de 
organisatie kleiner moest. Laat dit dan ook zien. 
 
De heer Mees vraagt of er over een halfjaar ook gekeken gaat worden naar de takendiscussie. 
Wat kunnen we missen als gemeente. Of zit dit niet in de opdracht van de interim-
gemeentesecretaris? De heer Goedmakers geeft aan dat hier naar gekeken gaat worden. 
 
De voorzitter bedankt wethouder Schreurs en de heer Goedmakers voor hun uitgebreide 
toelichting en sluit het agendapunt. 
 
3) Mededelingen 
 
Er zijn geen mededelingen. 
 
4) Vaststellen besluitenlijst vorige vergadering 
 
Besluit: de besluitenlijst van 20 november wordt conform vastgesteld. De besluitenlijst van 2 
oktober wordt eveneens conform vastgesteld. Onderdeel agendapunt 2 van laatstgenoemde 
verslag wordt niet openbaar gemaakt.  
 
5) Actiepunten / planning 
 
De heer De Jong vraagt of actiepunten 2 en 4 worden meegenomen bij de rapportage? 
Voorgesteld wordt om alle actiepunten inzake bezuinigingen in één rib te gieten en daarna bezien 
of er nog zaken openstaan waar het presidium duidelijkheid over wil. Actiepunten 2 en 4 worden 
hiermee afgedaan. 
 
De heer Tersteeg wil graag weten wanneer de evaluatie van de procedurevergadering 
plaatsvindt. De griffier geeft aan dat dit wordt meegenomen in het raadstevredenheidsonderzoek. 
 
6) Actualiteiten 
 
Pers en presidium (geagendeerd op verzoek van Heerd Jan Hoogeveen)  
De heer Hoogeveen geeft aan dat de heer Marco Gerling graag van gedachten te wisselen met 
het presidium. De griffier heeft na het agendaverzoek gebeld met de heer Gerling. In het 
telefoongesprek gaf de heer Gerling aan dat de pers behoefte heeft aan een structureel 
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persmoment met de raad. Het presidium besluit om de heer Gerling uit te nodigen om hier nader 
over te praten. 
 
Update gemeentepolitiek 
De heer Lucassen licht de meegestuurde memo kort toe. Afgesproken wordt om op 30 januari de 
emailadressen van de deelnemers te mailen naar de fractiesecretarissen zodat de cursisten de 
vergaderstukken en de agenda voor de fractievergadering kunnen ontvangen. 
 
Raadsvergadering in februari op 1 dag 
De heer De Jong vertelt dat op donderdag 28 februari 2013 om 16:00 uur de beëdiging van de 
burgemeester plaatsvindt. Het voorstel zou zijn om, om 16:00 uur de nieuwe burgemeester te 
installeren, vervolgens tussen 16:00 uur en 20:00 uur afscheid te nemen van waarnemend 
burgemeester Waaijer en dan om 20:00 uur de reguliere raad te starten met de nieuwe 
burgemeester als voorzitter. Hierbij komt de raad van 27 februari 2013 te vervallen. Het presidium 
gaat akkoord met dit voorstel. 
 
Aanwezigheid fractieassistenten bij besloten deel aanstaande donderdag 
De wethouder wil het hebben over de aanwezigheid van het college. De geplande afwezigheid 
viel niet lekker in het college. Algemeen besluit om fractieassistenten en het college toe te staan 
in het besloten gedeelte. Voor de zekerheid zal de griffier een check doen bij de CdK (op verzoek 
van de heer De Jong). De stukken blijven in de zaal en zijn alleen voor de vergaderdeelnemers. 
 
Informatieavond 
De heer De Jong doet naar aanleiding van de informatiebijeenkomst van 17 januari 2013 het 
voorstel om voortaan een technisch voorzitter in te zetten bij de informatiebijeenkomsten. Het 
presidium gaat akkoord met het voorstel om de commissievoorzitters ook roulerend de 
informatiebijeenkomst te laten voorzitten. 
 
7) a. Herschikking portefeuilleverdeling raadscommi ssies 

b. Strategische agenda plus startnotitie 
 
De heer De Jong heeft de voorkeur om iedere wethouder zoveel als mogelijk in slechts één 
commissie te laten plaatsnemen. Een herschikking van de portefeuilles is op dit moment nog niet 
nodig. De heer Mees zegt dat als het niet nodig is je het ook niet hoeft te doen. 
 
Besluit: op voorstel van de griffier worden punten a en b aangehouden. Op korte termijn komt er 
een strategische agenda richting raad waarbij rekening is gehouden met de prioriteiten van het 
college en regelgeving uit Den Haag. Op basis daarvan inventariseren hoe de commissies 
ingedeeld moeten worden. De griffier zal eventueel met een voorstel komen voor een andere 
indeling in de volgende presidiumvergadering. 
 
8) Raadsvergoeding / circulaire bezoldiging 
 
De voorzitter introduceert het onderwerp. In eerste instantie reageren de heren Tersteeg, De 
Jong, Mees, Van Dam en Hoogeveen. 
De heer Tersteeg vraagt zich af waarom dit nu geagendeerd is, maar vindt wel dat er moet 
worden uitgevoerd wat besloten is. 
De heer De Jong geeft aan dat de vergoeding altijd conform de circulaire van het ministerie is 
geweest en dat dit zo moet blijven. Indien het presidium akkoord gaat met de nullijn dan dient de 
symbolische bezuiniging aan een goed doel geschonken te worden. 
De heer Mees geeft aan dat hij persoonlijk niet voor een nullijn is, maar dat er binnen zijn fractie 
geen unanimiteit over dit onderwerp bestaat. 
De heer Van Dam geeft aan in eerste instantie neutraal tegenover het voorstel te staan en de 
heer Hoogeveen geeft aan voor de nullijn te zijn. 
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Besluit: het onderwerp komt in het volgende presidium als agendapunt weer terug. In de 
tussentijd zal de griffie de bewuste besluitvorming uitzoeken en onder de aandacht van de raad 
brengen. 
 
9) Procesvoorstel KSG “ schijf van vijf” 
 
De griffier introduceert het onderwerp. In februari  worden er 2 tot 3 bijeenkomsten gepland. De 
griffier zal dit initiëren. 
 
10) Samenwerking Woerden, Gouda en Alphen aan den R ijn (Kansen voor Groene 

Hart) 
 
De heer De Jong zegt dat Montfoort graag wil kijken of Woerden openstaat voor samenwerking. 
De heer Hoogeveen stelt dat er eerst gekeken moet worden naar Montfoort, IJsselstein, 
Oudewater en Woerden en kijken of dat lukt voordat er wordt gekeken naar een grotere 
samenwerking. Dit heeft invloed op de huidige onderhandelingen met Oudewater. 
De heer Van Dam zegt dat het van de andere kant moet komen. Op collegeniveau met elkaar 
spreken. 
 
De wethouder vertelt dat de drie colleges (Woerden, Gouda en Alphen aan den Rijn) bijeen zijn 
geweest en een presentatie hebben bijgewoond. Hieruit is naar voren gekomen dat op 
economisch vlak de potentie meer benut kan worden. Met bijvoorbeeld agrariërs, grote 
ondernemingen en de bewoners hoe het Groene Hart ook kan worden neergezet. In die zin kan 
er ook worden gedacht aan de plaatsing van bedrijventerreinen. In deze discussie is er geen 
sprake van een herindelings- of ambtelijke samenwerkingdiscussie. De vraag is hoe te komen tot 
een interessante groene economische zone. 
 
De heer De Jong merkt op dat eventuele voorstellen en dergelijke richting de raadscommissie 
moeten worden gezonden en dat dit niet in het presidium moet worden. 
 
De heer Hoogeveen is niet tegen samenwerking met Gouda en Alphen. Hoe dit alles met zich 
elkaar verhoudt zijn politieke afwegingen. 
 
De wethouder zegt dat er eerst nog verder moet worden afgetast. Hierna zal er pas iets richting 
raad gaan. 
 
Besluit: zodra de informatie er is wordt deze aan de raad toegezonden. 
 
11) Informatievoorziening aan raad versus fractie ( casus Afvalbeheerplan) 
 
De griffier licht het punt toe. Het gaat om het delen van informatie en hoe gaan we daarmee om? 
 
De heer Hoogeveen vindt dat vragen van individuele leden en fracties aan hen zelf moet worden 
overgelaten.  
 
Mevrouw Buerman geeft aan dat als informatie relevant is voor de discussie dat het dan wel 
netjes is om die informatie te delen met anderen. 
 
Besluit: iedereen (college, raads- en/of commissielid, fractie) pakt zijn eigen rol. Het delen van 
opgevraagde informatie kan en mag, maar het is aan iedere partij zelf om te bepalen of de 
informatie relevant genoeg is om te delen met anderen. Het college mag altijd informatie aan de 
raad zenden. 
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12) Rondvraag 
 
• De heer Van der Does heeft een vraag over het kopiëren. Dit is sinds kort niet meer mogelijk. 

De griffier geeft aan dat ICT met een oplossing bezig is. 
• De heer Hoogeveen zegt de eerdere opmerkingen over het verloop van de 

informatiebijeenkomst van 17 januari 2013 mee naar de fractie. 
 
13) Placemat instrumenten van de raad 
 
De griffier licht het onderwerp toe. In overleg met de commissievoorzitters is besloten om een 
placemat te ontwikkelen waardoor voor iedere vergaderdeelnemer duidelijk is wanneer welk 
instrument gebruikt kan (en mag) worden. 
 
Besluit: de placemat wordt aan de raads- en commissieleden rondgestuurd en op 
gemeenteraad.woerden.nl gepubliceerd. 
 
14) Sluiting 
 
De voorzitter sluit de vergadering om 22:15 uur en wenst allen wel thuis. 
 
 
 


